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Onderwerp 

Ontwikkelstrategie Skoatterwâld 

 

Voorstel 

De ontwikkelstrategie Skoatterwâld 2017 vaststellen  

 

Aanleiding 

Na een flinke dip in de crisistijd verloopt de ontwikkeling van Skoatterwâld weer 

voorspoedig. Er zijn in totaal ongeveer 1300 woningen gerealiseerd en nog ongeveer 

1000 woningen te gaan. Daarom wordt nu de balans opgemaakt en wordt een richting 

gegeven aan de nog te bebouwen gronden in Skoatterwâld. 

 

In bijgaande Ontwikkelstrategie voor Skoatterwâld wordt deze richting beschreven. De 

strategie geeft een korte samenvatting van de basis onder Skoatterwâld, de 

structuurvisie. Vervolgens worden een aantal ontwikkelingen beschreven die effect 

hebben op de vraag naar woningen. De kwaliteiten en aandachtspunten van de 

beschikbare gronden zijn op een rij gezet. Op basis van al deze informatie is een 

ontwikkelrichting bepaald voor de verschillende plangebieden en zijn een aantal concrete 

deelprojecten beschreven die op korte termijn zullen starten.  

 

Een belangrijke onderlegger voor de ontwikkelstrategie is het werkatelier over 

Skoatterwâld wat in het voorjaar van 2017 is gehouden. Verschillende ontwikkelaars, 

makelaars, stedenbouwers, een vertegenwoordiging van de wijkraad en andere 

specialisten hebben daarin meegedacht over de verdere ontwikkeling van Skoatterwâld. 

De resultaten van deze sessie zijn verwerkt in de ontwikkelstrategie.     

 

Overwegingen 

1.1 de ontwikkelrichting past binnen de structuurvisie Skoatterwâld 

De structuur onder Skoatterwâld is in 1999 vastgelegd in de structuurvisie. 

Skoatterwâld is vervolgens steeds verder ontwikkeld op deze basis. De 

voorgestelde ontwikkelrichting sluit daar eveneens op aan, maar geeft 

tegelijkertijd een meer concrete richting per deelgebied. Samengevat wordt in in 

de ontwikkelstrategie per deelgebied het volgende voorgesteld (kaartje is 

bijgevoegd): 
 

Zone A32:  Dit gebied blijft voorlopig in de ‘wachtkamer’. Er spelen hier een 

aantal discussies over bijvoorbeeld een optimale invulling in relatie tot Stad van 

Sport, mogelijke vestiging van Van der Valk, een eventuele invulling van niet-

woonfuncties. Op termijn worden de mogelijkheden verder uitgewerkt.  

De eilanden: Voor dit gebied wordt voorgesteld op korte termijn een 

marktdialoog te starten. Marktpartijen wordt gevraagd specifieke kennis in te 

brengen, zowel inhoudelijk als financieel. In de marktdialoog worden de 
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mogelijkheden verkend voor de invulling van dit gebied, waarbij uitgangspunt is 

om de vrij lage dichtheid (die vastgelegd is in de uit te werken woonbestemming) 

te handhaven. Een meer parkachtige invulling wordt verkend. Daarnaast wordt 

gedacht aan bijzondere woningtypologieën die een aanvulling vormen op de 

woningvoorraad.  
 

De singels: Het noordelijk deel van de 3e fase is voorlopig nog niet aan zet qua 

ontwikkeling. Hier liggen kansen door het landschap rond het museum door te 

vertalen naar het noorden. Hierdoor ontstaat een sterk waterrijk woonmilieu.  

 

De Vaarten (middenzone Oost): het waterrijke karakter wordt hier 

gecombineerd met een compacter woonmilieu met een gemengd 

woonprogramma. Dit is een voortzetting van de ontwikkeling die met Rizoem in 

plangebied De Creek in de Middenzone is ingezet. De ontwikkeling van dit deel 

volgt op de ontwikkeling van het zuidelijk deel van de 3e fase (de Lanen).  
 

De Lanen (Fase 3 Zuid): Hier start de eerstvolgende ontwikkeling. Het aandeel 

vrije kavels ligt hoger dan in andere gebieden. De meest zuidelijke hoek, zal 

worden ontwikkeld in het topsegment.  

 

1.2 Demografische ontwikkelingen vragen om nieuwe woonvormen 

Door de veranderende samenstelling van de bevolking ontstaat er (op termijn) 

een behoefte aan andere woonvormen. In de verschillende te ontwikkelen 

gebieden is ruimte om andersoortige woningtypen te realiseren, die daarmee een 

aanvulling op de heerenveense woningmarkt zullen vormen (bijvoorbeeld patio’s, 

kleinere woningen, levensloopbestendige woningen, zeer duurzame woningen 

etc.).  
 

1.3 Eenduidige aanpak duurzaam bouwen  

We zien twee belangrijke ontwikkelingen op het gebied van duurzaamheid binnen 

de woningmarkt:  

1. de toekomstige wettelijke verplichting om woningen (bijna) energieneutraal te 

realiseren (Bouwbesluit, 2020-2021).  

2. De landelijke doelstelling om voor 2050 alle woningen gasloos (aardgasloos) te 

verwarmen. Zie de Energieagenda van het Rijk (december 2016) waarin wordt 

gesteld:  ‘in beginsel geen nieuwe gasnetten voor nieuwbouwwijken’.  

Daarom wordt voorgesteld om in de eerstvolgende ontwikkelvlek (De Lanen, Fase 

3 Zuid) alle woningen gasloos te ontwikkelen. Veel kavelkopers zijn al bezig met 

duurzaam en all-electric bouwen. Ook kopers van projectmatige woningen vragen 

naar mogelijkheden om hun woning duurzamer te maken. Door het gehele 

plangebied gasloos te maken, hebben alle kopers dezelfde uitgangspositie en 

worden toekomstbestendige woningen gerealiseerd. Op basis van de ervaringen in 

dit plangebied worden de mogelijkheden verkend voor doorvertaling van de 

aanpak naar andere locaties. Daarnaast zal verder invulling worden gegeven aan 

het meer zichtbaar maken van duurzaamheid in Skoatterwâld. Per deelgebied 

moet duurzaamheid als zichtbaar en tastbaar element meegenomen worden. In 

een verdere uitwerking wordt hiermee invulling gegeven aan de thema’s energie, 

klimaatrobuust en circulair bouwen.   

Ten aanzien van de toekomstige wettelijke eis (bijna) energieneutraal bouwen, 

werkt de huidige ‘gratis vergunning voor duurzame projecten’ als extra stimulans 

om woningen meer energiezuinig te realiseren dan wettelijk verplicht is.  
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1.4 Bestaande wijk versterken 

De ontwikkelstrategie beschrijft, naast de ontwikkelrichting van nieuwe 

plangebieden, ook voorstellen voor herstel van bestaande delen van de wijk. Het 

gaat hierbij met name om het herstel van de bomenstructuur in Skoatterwâld, 

een van de belangrijkste kwaliteitsdragers. De structuur lijdt onder bomenziekten, 

waardoor een flink deel zal moeten worden vervangen. Op een tweetal plaatsen is 

sprake van een ontwerpopgave: in de centrale as wordt voorgesteld de brede 

zone met halfverharding te versmallen waardoor de nieuwe bomen in het gras 

komen te staan. Rond het speelveld aan de Stalmeester ligt veel verharding die 

opgedrukt wordt door Platanen en waar veel onkruid doorheen groeit. Een 

oplossing zou kunnen zijn om de verharding deels te vervangen door gras. Dit zou 

in overleg met omwonenden verder kunnen worden uitgewerkt. In een separaat 

advies wordt voorgesteld voor deze ingrepen middelen beschikbaar te stellen.   

 

Effecten 

Er wordt op korte termijn vervolg gegeven aan een aantal deelprojecten binnen 

Skoatterwâld, waardoor nieuwe woningen worden gerealiseerd en de kwaliteit wordt 

versterkt.  

 

Beleid en regelgeving 

Structuurvisie Skoatterwâld 

Bestemmingsplan Skoatterwâld  

 

Financiën, risico’s en beheersmaatregelen 

De financiële gevolgen van de ontwikkelstrategie worden in een separaat voorstel 

beschreven.  

 

Vervolgaanpak 

Uit de ontwikkelstrategie vloeien een aantal deelprojecten waaraan op korte termijn 

vervolg wordt gegegeven:  

- Plangebied De Eilanden: marktverkenning van ontwikkelmogelijkheden en vervolgens 

selectieproces ontwikkelaar 

- Plangebied De Lanen: bouw- en woonrijp maken, aanvulling op bestaand 

beeldkwaliteitsplan, uitgifte bouwkavels en selectie ontwikkelaars voor projectmatige 

bouw 

- Herstel bomenstructuur op diverse locaties in de wijk 

 

Communicatie 

De bewoners van de wijk Skoatterwâld zijn/worden in november 2017 geïnformeerd over 

de inhoud van de ontwikkelstrategie. Omwonenden worden bij de verdere uitwerking van 

de verschillende deelgebieden betrokken.    

 

Relevante informatie 

Ontwikkelstrategie Skoatterwâld 2017 

 

Het college van burgemeester en wethouders van Heerenveen, 

de secretaris, de burgemeester, 

 

de heer J. van Leeuwestijn de heer T.J. van der Zwan 
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Onderwerp 

Ontwikkelstrategie Skoatterwâld 

 

De raad van de gemeente Heerenveen;  

gelezen het voorstel van het college van burgemeester en wethouders van 7 november 

2017;  

 

gelet op, het structuurplan en bestemmingsplan Skoatterwâld  

 

overwegende dat, de ontwikkeling van Skoatterwâld in een flink tempo vordert en een 

duidelijke koers voor verdere ontwikkeling te bepalen 

 

 

 

Besluit 

(de ontwikkelstrategie Skoatterwâld 2017 vast te stellen. 

 

 

Aldus vastgesteld in de openbare raadsvergadering van 18 december 2017 . 

 

de griffier, de voorzitter, 

 

 

 

mevrouw W.J.M.A. Jansen de heer T.J. van der Zwan 

 


